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KÜSITLUS

Mida kardate algaval aastal 
kõige rohkem?

Õ elust, virisemist ja ära-
panemist on ehmata-
valt palju. Ma kardan, 

et see trend – sisemine kurjus 
– jätkub veelgi. Eks osalt tuleb 
kibestumine ka kehvast elu-
järjest. Teisalt on õnneks väga 
palju ka selliseid inimesi, kes 
ei ela materiaalses mõttes kõi-
ge paremini, ent kelle peamine 
söök pole seetõttu veel teine 
eestlane. Seetõttu loodan sü-
damest rohkem positiivsust.

Mida saab aga aasta lõpuks 
ennustada seoses paljurää-
gitud elektrihinna tõusuga, on 
praegu veel vara öelda. Kui 
palgad tõusevad – ja sellele 
loodame me kõik – siis pole 
hüpe vast nii hull. Teisalt ta-
sub karta ka liiga suurt palga-
rallit, sest tahan ikkagi meelde 
tuletada – kriis pole kaugeltki 
veel läbi.

KÄRT 
ANVELT
Muraste elanik

Abivallavanem Erik Sandla: 
“Tuleb töine aasta!”

VALDIK 
KASK
Tutermaa küla 
elanik

M a ei karda uuest aas-
tast midagi. Kõik, 
mis peab tulema, ka 

tuleb.
Usun ja loodan, et kõik lä-

heb hästi. Inimesed võiksid 
ainult veidi rohkem endast ja 
teistest hoolida.

KRISTI 
NAPAST
Muraste elanik

K ardan ja muretsen, et 
elektrihinna tõus toob 
kaasa kõikide muude 

teenuste ning kaupade kalline-
mise. Siis peab jälgima, kuidas 
lapsehoidu saab ära majanda-
da. Loodan ikka töö ja leiva 
jätkumisele.

Tervis on enamuses enda 
teha. Loodan, et seda jätkub 
ka minu vanematel. 

Laiemalt võttes pole mi-
dagi erilist karta. Maailmalõpp 
jäi seekord ära. Ning ega ma 
seda enne ega nüüd pelgagi.

Mida uut on oodata val-
las alanud aastal? Harku 
Valla Teataja küsimus-
tele vastab abivallava-
nem Erik Sandla.

ÜLO RUSSAK
vallaleht@harku.ee 

Milliste tähtsamate objek-
tide valmimist ootame käes-
oleval aastal? 

Abivallavanem Erik Sand-
la (pildil): Vääna-Jõesuu kooli 
ehituslepingule kirjutasime 
alla aastavahetuse eel, nii et 
koolihoone ehitus algab lähi-
päevadel. Hoone ehitatakse 
tänapäevaseks endise pionee-
rilaagri sööklast ja sügiseks 
peab Vääna-Jõesuu põhikool 
õpilaste vastuvõtmiseks val-
mis olema. Uue objektina ta-
hame rajada kooli juurde spor-
dihoone, mida saaksid kasuta-
da ka kohalikud elanikud. Va-
nasse pioneerilaagrisse teeb 
kooli rajamise hõlpsamaks ka 
see, et seal on olemas juba 
mitmed endised rajatised, 
näiteks staadion ja selle kõrval 
asuvad palliplatsid, mida küla-
rahvas ka aktiivselt kasutab ja 
korras hoiab. Need vajavad 
küll põhjalikku renoveerimist, 
aga peale taastamist on need 

sportimiseks sobilikud nii õpi-
lastele kui kohalikele inimes-
tele. 

Kui palju õpilasi on uude 
kooli oodata?

Esialgu on kavandatud õp-
petööd alustada kuue klassi-
komplektiga. Milliseid klasse 
ja kuidas neid komplekteeri-
takse selgub täpsemalt sügi-
sel. 

Vääna-Jõesuu inimesed loo-
davad samuti ühise kooskäi-
miskoha olemasolule...

Oleme arutanud seda küla-
seltsi eestvedaja Hiie Grau-
bergiga. Seltsi sooviks on saa-
da kooskäimiskoht nii noortele 
kui eakamatele. Kaks kunagi 
lastelaagrile ehitatud maja on 
selleks peale renoveerimist ka 
sobivad. Samas sõltub nende 
hoonete uuendamine ka Euroo-
pa Liidu toetusfondide rahast. 
Praegu on Euroopa Liidu eel-
arve teatavasti koostamisel, 
vastu võetakse see loodetavasti 
selle aasta lõpus. Siis selgub 
ka, milline on Euroopa Liidu 
uus eelarvestrateegia ja prio-
riteedid. Vald on külaseltsile 
hooned rendile andnud. 

Edasine sõltub külaseltsi 
aktiivsusest, kes on võtnud 
endale ülesande koostada hoo-
netele projektid ja välisrahas-
tuse abiga need renoveerida. 
Nii et tulevikus ei jää tõenäoli-
selt ka Vääna-Jõesuu rahvas 
oma loodetud külakeskusest 
ilma.

Samas käib seal juba vee-
trasside ja kanalisatsiooni 
ehitus, rajamisel on kerg-
liiklustee lõik Suurupist 
Vääna-Jõesuu keskuseni...

Selles piirkonnas käib 
praegu tõesti aktiivne ehitus-
tegevus. Realiseerime ÜF pro-
jekti ja ehitame kergliiklus-
teed, juhul kui saame kõigi 
maaomanikega kokkulepped 
sõlmitud.

Igal juhul tänavavalgustuse 
tuled Vääna-Jõesuu trassil 
jõuluõhtul põlesid, see oli 
nagu ilus kingitus kohali-
kule rahvale...

Tore, kui inimesed on ra-
hul. Kas kergliiklustee saab 
valmis sellel või järgmisel 
aastal, ka see sõltub volikogu 
otsusest, kui arutatakse selle 
aasta tegevusi. 

Ka Harkujärve kooli juures 
on käimas ehitus.

Kerkimas on Harkujärve 
kooli spordihoone, mis peab 
valmima kevadel. Nii et järg-
misel õppeaastal saavad lap-
sed juba uut spordisaali kasu-
tada. See on mõeldud ka ümb-
ruskonna elanikele sportimi-
seks.

Lisaks võimlale, mida koo-
liga ühendab galerii, tulevad 
uude kompleksi ka riietusruu-
mid, käsitööklassid ja avar 
õpetajate tuba.

Plaanis on olnud kooli raja-
mine ka Murastesse?

Murastes Mummi trahteri 
vastas on alustatud detailpla-
neeringuga. Hetkel on planee-
ring volikogu poolt vastu võe-
tud ja läheb avalikule väljapa-
nekule, kus kohalikud elanikud 
saavad planeeringulahendu-
sega tutvuda. Suveks loodame, 
et volikogu selle planeeringu 
ka kehtestab. Ka sinna on 
lisaks koolimajale planeeritud 

staadion. Muraste külaselts 
soovib rajada endale külakes-
kust, sedagi on selles planee-
ringus arvestatud. Nii kooli 
kui külakeskuse projekteerimi-
sega loodame algust teha veel 
sellel aastal. Seega võib ehi-
tuseks minna alles järgmisel 
aastal.

Mis ootab aga valla keskust, 
Tabasalu alevikku?

Detailplaneering on Taba-
salu keskosa I ja II etapi kohta 
volikogus vastu võetud. Nen-

des planeeringutes näeme ette 
nii Teenuste 2 tagusele rohe-
alale pargi rajamist kui ka 
praeguse vallamaja esise ja 
Klooga maantee vahelise ala 
korrastamist, kuhu planeerime 
nii uut vallamaja, vaba aja 
veetmiseks platsi, aga samuti 
kauaoodatud turgu. 

Nii et vallale tuleb töine 
aasta?

Kindlasti. Kõik meie üm-
ber toimuv viitab ju sellele. Ja 
jõudu meile kõigile selleks. 

Harkujärve kooli kehalise kasvatuse õpetaja Küllike Ustav uue spordihoone ehitusel. Ülo Russak

Võimla 24x16

Harkujärve kooli kehalise kasvatuse õpetaja Küllike Ustav 
jälgib uue spordihoone ehituse käiku iga päev. Aeg-ajalt 
pildistab – siis on tulevikus hea meenutada, kuidas spordi-
hoone kerkis. Nüüd jäi aga Küllike Ustav ise pildile, ka 
ikka tuleviku tarvis. Just selline nägi välja Harkujärve 
kooli spordikompleks 7. jaanuaril, Harku Valla Teataja 
trükkimineku päeval. Ehitaja, objekti juhi Heido Oidrami 
kinnitusel on hoone kevadeks valmis, võimlemistunnid või-
vad alata sügisel. Peale võimla mahuvad uude hoonesse 
veel riietusruumid tüdrukutele ja poistele, saun, tööõpetus-
klass ja õpetajate tuba. Võimla suuruseks on 16x24 ruut-
meetrit.
Kehalise kasvatuse õpetaja Küllike Ustav: “Seni on meie 
koolis sportimistingimused üsnagi piiratud, vaid hüpitshüp-
lemise rühm. Ega ka uus saal tõelise korvpalliväljaku 
mõõtmeid välja ei anna, aga rahvastepalli saame nüüd ikka 
tõelise palliga mängida.”
Seni käis mäng pehme poroloonpalliga. Praegu mõtleb 
õpetaja aga tõelisele lumele, et lapsed suusatama viia. Eks 
siis sügisel näha ole, milliseid treeninguid ja muid ettevõt-
misi uues võimlas korraldada annab.
Küllike Ustav: “Ka ümbruskonna elanikud on käinud küsi-
mas, kas neilegi uues võimlas sportimisvõimalused olemas 
on. Olen öelnud kõigile ühtemoodi – on küll.”

KATRIN 
HIRVE-
LAAN
Kumna küla 
seltsi juhatuse 
liige

H irmu millegi ees vast 
ei tunnegi. Eestlane on 
loomult ellujääja ja nii 

sama lihtsalt teda ei murra. 
Probleemide eest ju peitu ei 
poe, tuleb oma energia pigem 
lahendustele suunata.

SÜGISEL PEAB VÄÄNA-JÕESUU PÕHIKOOL 
ÕPILASTE VASTUVÕTMISEKS VALMIS OLEMA.


